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Z a m y š l e n í 

Sezóna byla v našem informač-ním středisku zahájena dne 4. 6. 2016 a to akcí "Zahájení turistic-ké sezóny 2016", které se zú-častnilo 12 turistů a 2 psi.  V letošním roce se o Vás - ná-vštěvníky, turisty staraly 3 kole-gyně (brigádnice Maruška, Jin-dřiška a Andrejka).  Naše informační středisko na-vštívilo od 1.6.2016 do 15.9.2016 celkem 1888 ná-vštěvníků. Z toho 232 občanů města, 1482 českých turistů a 174 zahraničních turistů.  

Nejdelší cestu k nám vážili čeští turisté z města Havířov.  Celkem jsme za sezónu pro-dali 436 ks pohledů, 455 ks turistických vizitek, 205 ks magnetek a 162 ks turistic-kých známek.  Děkujeme všem návštěvní-kům, turistům za návštěvu našeho informačního středis-ka v tomto roce.   Za kolektiv MKIS  Dominika Adamcová  

1.9.2016 byl v naší základní škole zahájen nový školní rok. Po rezig-naci Mgr. V. Foista v červnu 2016 se vedení školy ujal Ing. Petr Leh-ner, statutární zástupce pověřený řízením školy. Dle sdělení zřizovate-le proběhne konkurz na ředitele školy v prvních měsících roku 2017. Zástupkyní ředitele zůstává Mgr. Marie Pittnerová. V průběhu prázdnin se malovalo v několika třídách, ve školní kuchy-ni a ve školní jídelně, instalovaly se šatní skříňky pro všechny žáky, probíhal komplexní úklid a údržba celé školní budovy. Plánována byla ještě výměna vstupních dveří, ta však díky zdržení dodavatele pro-běhla až v průběhu měsíce září. Následně budou k těmto dveřím in-stalovány kamery napojené na vi-deotelefony uvnitř budovy. První den školy se žáci 9. třídy ujali vítání prvňáčků i jejich rodičů. První třídu s 19 žáky, tentokrát jednu, povede Mgr. Hana Teplá, která no-vé žáčky přivítala společně s pa-nem starostou Mgr. Hynkem Říhou a Ing. Petrem Lehnerem, pověře-

ným ředitelem. Třídními učitelkami 2. tříd jsou He-lena Tanková a Mgr. Alena Zítková, 3. třídy vedou Mgr. Dana Haasová a Mgr. Jana Hrabětová (Hadra-vová),  4. třídu Petra Vaňková, DiS. a 5. třídu Mgr. Marie Pittnerová. Do prvostupňového týmu se vrátila ta-ké Mgr. Vladimíra Kožiolová. Na druhém stupni se učitelský sbor rozrostl o dvě nové tváře – Mgr. Alenu Glajchovou a Bc. Davida Vavříka. Třídními učiteli 6. tříd jsou  Romana Adamcová společně s Da-videm Vavříkem, 7. třídu vede Mgr. Miroslava Šebestová, 8. Mgr. Jana Vicianová a do 9. se vrátila pí uč. Mgr. Božena Kreslová. Na 2. stupni vyučuje dále Mgr. Marie Kabůrková a výchovným poradcem zůstává Mgr. Alena Solničková. Ve školním roce jsme rozšířili z dů-vodu velkého zájmu kapacitu školní družiny, zřídili jsme 3. oddělení. Vychovatelkami ŠD zůstávají Alena Tauchmannová a Michaela Bedyo-vá, nově se k nim přidala Ivana Steinbergerová. Výraznou změnu zaznamenal tým 

asistentů pedagoga, v asistentské práci pokračují Miroslava Mlnáříko-vá (Blaščáková), DiS., Mgr. Adam Březovský a Jitka Krčmářová, nově jsme přijali na částečný úvazek Pavla Jahna, Věru Ľuptákovou, Iva-nu Steinbergerovou a Miroslavu Konopovou.  Od 1. 9. 2016 začala škola praco-vat na společném projektu se Zá-padočeskou univerzitou v Plzni. Pod její hlavičkou působí na škole nově dva koordinátoři inkluze Mgr. Alena Zítková a Bc. Miloslava Peká-rová. Provozní zaměstnanci školy zůstá-vají beze změn. Přejeme si, aby nový školní rok byl pro všechny žáky, jejich rodiče, pe-dagogické i provozní zaměstnance školy klidný, pohodový a úspěšný. Škola bude pokračovat v nastavené inkluzivní cestě, pozornost bude věnována jak dětem se speciálními vzdělávacími potřebami, tak i roz-voji potřeb a talentu nadanějších dětí.                      Marie Pittnerová  

A zase nás čekají volby. Tento-krát do krajského zastupitelstva. Mám jít volit nebo ne? A má to nějaký smysl? Zatím ještě stávají-cí zastupitelstvo Plzeňského kraje (vůbec nebádám z členů kterých, stran je složeno) mne zklamalo. A to ze zcela konkrétních důvo-dů. Lokálka z Poběžovic jezdí ve všední dny jen do Horšovského Týna. Kdysi rušné staňkovské ná-draží, kde se z ní dalo přestoupit a vyrazit téměř do celého světa, je téměř opuštěné. Prý je tu dost autobusových linek atd. Ale auto-busy, které jezdí po okresních sil-nicích často ve stejném době ja-ko lokálka, jsou také prázdné... Dva lidi v lokálce, dva v autobuse – což kdyby mohli být čtyři v lokálce? A to už vůbec nemlu-vím o cyklobusu. Jedno kolo, dru-hé... někdy – když je sezona sem a tam deset… Ale také dvakrát za víkend jen s řidičem. A na to jsou na kraji peníze. Inu, vždycky je snadnější šetřit na chudých než na bohatých. A další záležitost – ta se sice netýká přímo Poběžo-vic, ale jistě by se našly i zde po-dobné záležitosti hodné kritické pozornosti. Tou záležitostí, nad kterou se v souvislosti s volbami zamýšlím, je zacházení s památ-kami a školstvím. Školní statek Horšov ve spojení se Střední ze-mědělskou školou v H. Týně bý-val po celá desetiletí (socialismus nesocialismus, pole a louky, krá-vy atd. jsou stále stejně potřeb-né) nejen na okrese Domažlice ale i v kraji skutečným pojmem. Současnému krajskému vedení se díky jeho školské a vůbec ja-kékoliv politice podařilo zlikvido-vat nejen Střední zemědělskou školu, ale i unikátní spojení vzác-né historické památky – horšov-skou oboru a její využití pro mo-derní ekologii, historii a hlavně zemědělství a lesnictví. A do tře-tice - to se týká nejen Poběžovic - jsou ukázky akcí z cestovního veletrhu v Plzni. Stále stejně za-niklé osady. I když se v sou-časnosti dostaly do popředí spíše křížky a jiné drobné církevní pa-mátky. EU má stále peněz dost, a tak dotuje a dotuje. Kde jsou ně-jaké výrazně odlišné propagační materiály, ze kterých by bylo jas-né, čím se liší např. Poběžovice – Micuko, japonská zahrada, ale i baroko a Jan Brokoff třeba od Bělé nad R. a Nikla.? Nebo, že v kostele v Hostouni se skrývá zázračná Pieta? Že v Újezdě sv. Kříže je na hřbitově hrob Christiá-na Dobrše, mecenáše Čechy uctí-vaného Josefa Mánese? Všechny propagační materiály jsou stejné. Stejné jsou v pod-statě i velmi obecně znějící pro-gramy všech politických stran. A že v nich vůbec nevyniká to, čím  se liší jedna strana od druhé. Tak jako v oněch turistických propa-gačních skládačkách obec nebo oblast od druhé. Při různých pre-zentačních 
Pokračování na str. 3. 

Sochy svatého Václava zdobí snad každý kostel v Čechách a snad i a Moravě a ve Slezsku. Socha svatého Václava nechybí ani na hlavním  oltáři v poběžovickém kostele. Základním znakem Václava je praporec s orlicí. Neboť ještě dříve než  se do znaku Českého království dostal lev, měli Přemys-lovci svoji orlici. Proč orlice a ne orel? Těžko hádat. Snad, že orel si-ce loví, ale bez orlice by i orlové zahynuli.  Nejbližší kostel zasvěce-ný tomuto svatému se nachází v Hoře svatého Václava. Jeden pří-běh ze svatováclavské legendy je zde vyobrazen na obraze na hlav-ním oltáři. Václavovi vykukují zpoza ramen dva andělé. Ti se objevili, když chtěl německý císař Václava pokárat za to, že přišel později na říšský sněm. Václava ale zpozdila jeho motlitba. Císař mu odpustil. Pro českého knížete Václava existo-valo zkrátka vyšší poslání než služ-ba velikánům. Pravda, jeho bratr Boleslav měl jiný názor. Václav byl zavražděn 

v Boleslavi. A Boleslav nakonec s císařem spolupracoval. Nakonec mu pomohl i v roce 955, v bitvě proti Avarům. Ale ať to byl Václav se svojí politikou pokory vůči Bohu, kterému se musel podrobovat i cí-sař nebo Boleslav, který byl donu-cen s císařem spolupracovat, oba Přemyslovci mají velkou zásluhu na tom, že v Evropě dosud existuje ČESKÁ REPUBLIKA. A k čemu že jí to je? Třeba k tomu, že jako je stá-le dub dubem a lípa lípou, k přírodě patří i různost národů. MŠ       

Dobrohost z Ronšperka zemřel v květnu 1506. Zbyl po něm krásný náhrobek v kostele Nanebevzetí Panny Marie. Sice na něm není (na rozdíl od náhrobku Švamberka z roku 1575) Ronšperkova postava, zato však tu najdeme opakující se jeleny a berany. Jelen – ten souvisí 

s dávno zbořeným hradem Starý Hirštejn, za jehož vlastníka se Dob-rohost považoval a beran – jeho půlka je dosud v poběžovickém městském znaku, je znak rodu z Ronšperka. Náhrobník se nachází v gotické části kostela, v presbytáři se štíhlými gotickými okny. V době, kdy v místech městyse Poběžovic zakládal Dobrohost město, vrcholil gotický styl a začala se prosazovat renesance. Ale hrad, který rovněž nechal tento pán z Ronšperka  vy-budovat, má stále ještě gotické zá-kladní dispozice a gotiku na první pohled nezapřou ani některé hradní portály a sklepení. Středověkou po-dobu města založeného Dobrohos-tem připomínají i zbytky městských hradeb a pod novými komunikace-mi se skrývající torza městských bran. Pozůstatek oné doby je snad i rybník pod dnešní školou. A když už jsme u té školy – i Dobrohostův Ronšperk by mohl soužit jako ná-zorná pomůcka při výuce dějepisu nebo i výtvarné výchovy.      MŠ stránka 1 



 

   

 Pracovníci Služeb města Poběžovice per-fektně zvládli jak přípravné práce před pouťovými slavnostmi, tak průběžný úklid během nich a rovněž závěrečný úklid a odklizení všech zařízení po nich. Při tom všem stačili úspěšně bojovat s neustále rychle rostoucí trávou a podílet se i na stěhování nábytku v budově MěÚ, kde se prováděla výměna oken s následným ma-lováním jednotlivých místností. 

Do výměny střešních krytin se pustili vlastníci nemovitosti č.p. 161, manž. Ra-dovan Polák a Mária Poláková ve Slovan-ské ulici. Na jaře provedli likvidaci přilehlé zděné kůlny, ze které stojí pouze severní zeď. Koncem července a začátkem srpna pak provedl výměnu střechy i vlastník rodinné-ho domu č.p. 256 v Husově ulici, p. Jan Vogeltanz. V obou případech se jednalo o výměnu starého šablonovitého eternitu za krytinu z pálených tašek. 

Majitel vyhořelé nemovitosti v Šitboři, fir-ma POZEP, s.r.o., Poběžovice se pustil do likvidace objektu. 

Služby města Poběžovice zlikvidovaly hus-tý porost náletů za výrobním objektem fir-my HESTI a pracovníci upravili i terén. Při-byla jim tak další plocha k údržbě… 

Velké penzum práce pak odvedli při úpra-vě terénu u šitbořského kostela, kde bylo potřeba připravit pozemek pro vjezd těžké techniky, která je k plánované obnově ob-jektu potřebná. 

Panorama  
u d á l o s t í 

stránka 2 

  

Výběr z usnesení 50. jednání RM Poběžovice, ze dne 15.8.2016 
♣ RM schvaluje dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo Stavební úpravy krovu a střechy presby-táře Kostela sv. Mikuláše - Šitboř, uzavřené s firmou DSP Domažlický stavební podnik, s.r.o., kterým jsou specifikovány práce, které budou provedeny v roce 2016 a pověřu-je starostu jeho podpisem. 
♣ 8RM souhlasí se stavbou „Poběžovice, DO, Větrná, 427/1, Pavlík - kNN,“ a zároveň schvaluje smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene - služeb-nosti a smlouvu o právu provést stavbu č. IV-12-0011301/VB/001 „Poběžovice, DO, Větrná, 427/1, Pavlík - kNN“ a pověřuje starostu jejich podpisem. 
♣ RM schvaluje zhotovení 3 ks skleněných desek na památník padlým na šitbořském hřbitově v provedení se zlatým písmem za nabídkovou cenu 21.919.-Kč vč. DPH. 
♣ RM bere na vědomí rozhodnutí a stavební povolení MěÚ Domažlice, Odboru výstavby a územního plánování na stavbu „Oprava krytu vozovky sil. III/19520 Poběžovice,“ kte-rým se povolují práce na opravě úseku komunikace od Žižkovy ulice k okružní křižo-vatce ve směru na Otov. 
♣ RM nesouhlasí se zveřejňováním agitačních předvolebních materiálů všech politických stran, hnutí, koalic a nezávislých kandidátů ve zpravodaji Poběžovicko. 
♣ RM bere na vědomí nabídky podané třemi firmami ve vyhlášeném výběrovém řízení na zakázku malého rozsahu „Výměna oken, balkonových sestav a vstupních dveří v byto-vém domě č.p. 141, ul. Krátká, Poběžovice - II,“ a vyřazuje nabídku firmy WINDOWS HOLDING, která nesplnila požadované technické parametry. 
♣ RM přiděluje zakázku malého rozsahu „Výměna oken, balkonových sestav a vstupních dveří v bytovém domě č.p. 141, ul. Krátká, Poběžovice - II,“ firmě STEPAN SERVICE, Masarykova 475, 344 01 Domažlice, IČ 291 06 575, která podala nabídku s nejnižší cenou 434.035.-Kč bez DPH. 

Výběr z usnesení 51. jednání RM Poběžovice, ze dne 5.9.2016 
♣ RM schvaluje s účinností od 5.9.2016 navýšení kapacity Školního klubu Základní školy Poběžovice na 125 žáků. 
♣ RM souhlasí s využitím finančních prostředků Základní školy Poběžovice, získaných z kladného hospodaření školy v roce 2015 ve výši 64.292,95 Kč na nákup a instalaci videotelefonů do všech oddělení školní družiny, sborovny, kanceláře hospodářky školy, ředitelny a školní kuchyně. 
♣ RM schvaluje Smlouvu č. 2661608301 o poskytování veřejně dostupných služeb elek-tronických komunikací s poskytovatelem internetového připojení MěÚ Poběžovice, firmou UNITED NETWORKS SE, Plzeň, s ročním plněním ve výši 1.500.-Kč a pověřuje starostu jejím podpisem. 
♣ RM schvaluje Smlouvu č. P3/2016 o umístění telekomunikačního zařízení firmy UNITED NETWORKS SE, Plzeň, pro distribuci bezdrátového internetu na bytovém domě č.p. 116 v ulici Pohraniční stráže v Poběžovicích a spotřebě elektřiny, s ročním plněním 1.500.-Kč a pověřuje starostu jejím podpisem. 

Výběr z usnesení 52. jednání RM Poběžovice, ze dne 12.9.2016 
♣ RM schvaluje nový platový výměr pro statutárního zástupce Základní školy Poběžovice, stanovený v souladu s platnou legislativní změnou s účinností od 1.9.2016. 
♣ RM schvaluje nový platový výměr pro ředitelku Mateřské školy Poběžovice, stanovený v souladu s platnou legislativní změnou s účinností od 1.9.2016. 

Výběr z usnesení 53. jednání RM Poběžovice, ze dne 19.9.2016 
♣ RM bere na vědomí informaci Ing. Lehnera o způsobu řešení personálních a organizač-ních otázek a naplnění pracovních úvazků asistentů pedagoga v Základní škole Pobě-žovice. 
♣ RM souhlasí s podáním žádosti o dotaci ve výši 900.000.-Kč na dokončení obnovy stře-chy presbytáře a 1. etapy obnovy věže kostela sv. Mikuláše v Šitboři z Programu zá-chrany architektonického dědictví na rok 2017. 
♣ RM doporučuje Zastupitelstvu města Poběžovice schválit směnu městských pozemků pod přeložkou komunikace č. II/196 za pozemky Plzeňského kraje pod komunikacemi v ulicích Masarykova a Žižkova. 
♣ RM schvaluje Smlouvu o právu provedení stavby nebo opatření na pozemku vlastníka č. S 1098/16, na stavbu „Poběžovice rekonstrukce Masarykovy ul. a Slovanské ul.,“ uzavíranou mezi Správou a údržbou silnic Plzeňského kraje (investor) a městem Pobě-žovice (vlastník pozemků) a pověřuje starostu jejím podpisem. 
♣ RM schvaluje Smlouvu o právu provedení stavby nebo opatření na pozemku vlastníka č. S 1099/16, na stavbu „Poběžovice rekonstrukce Masarykovy ul. a Slovanské ul.,“ uzavíranou mezi Správou a údržbou silnic Plzeňského kraje (vlastník pozemků) a měs-tem Poběžovice (investor) a pověřuje starostu jejím podpisem. 
♣ RM schvaluje Dohodu o vypořádání majetkoprávních vztahů v souvislosti s obnovou kostela sv. Mikuláše v Šitboři, která řeší některé vzájemné prodeje pozemků tak, aby město získalo dostatečný přístup k budově šitbořského kostela, nutný k provedení plánované obnovy a kompenzaci současným vlastníkům dotčených pozemků a pověřu-je starostu jejím podpisem. 
♣ RM schvaluje, s přihlédnutím na stávající technický stav dlouho nevyužívaného objektu Šandova č.p. 271, 345 22 Poběžovice - budova č. 1, na pozemku p.č. 6/6 v k.ú. Pobě-žovice, výši nájemného pro pronájem nebytových prostor 30.-Kč/m2 bez DPH, když výše nájmu byla znaleckým posudkem stanovena na 35.-Kč/m2 bez DPH. 
♣ RM schvaluje pronájem nebytových prostor objektu Šandova č.p. 271, 315 22 Poběžo-vice - část budovy č. 1 na pozemku p.č. 6/6 v k.ú. Poběžovice firmě KALLIOPÉ, s.r.o., Ostromečská 448/3, 130 00 Praha 3, IČ:25794914, na dobu neurčitou s měsíčním ná-jemným ve výši 30.-Kč/m2 bez DPH a pověřuje starostu jejím podpisem. 
♣ RM schvaluje záměr pronajmout část přízemních prostor v budově č.p. 55 na nám Míru v Poběžovicích, za měsíční nájemné ve výši 60.-Kč/m2. 
♣ RM ukládá starostovi písemně odpovědět na stížnost p. Štěpána Zemka, Vranov č.p. 6, 345 22 Poběžovice na neposkytnutí vysvětlení k zamítnutí jeho žádosti o nahlédnutí do spisu předsedkyní Komise pro projednávání přestupků při MěÚ Poběžovice, Mgr. Janou Volrábovou. 
♣ RM pověřuje Bc. Markétu Junkovou, terénní pracovnici, zastupováním města Poběžovi-ce, určeného usnesením Okresního soudu v Domažlicích procesním opatrovníkem, ve věci posuzování svéprávnosti  



 

                                         
 
 
 
     

akcích, ať jsou to místní slavnosti či třeba ony veletrhy spojené s turistikou aj., se zástupci kraje (a teď před volbami to bude ještě intenzivnější, už zača-ly předvolební schůze aj.) rádi ne-chávají fotit, jak si poklepávají po zádech s místními zastupiteli, roz-dávají růže důchodcům. Mne by spíše potěšilo to, kdyby mluvili kon-krétně: místo, čas, způsob a za ko-lik už pomohli konkrétní dobré věci na konkrétním místě a samozřejmě, jak toto udělají i v budoucnosti, až budou zvoleni.   Vím, že dnes se demokracie spoju-je se rčením „udělej si sám.“ Ale ti dole dělají velmi často jen to, co vyhovuje těm nahoře. Obojí mají stejnou výmluvu – je demokracie, máte, co jste si zvolili… Ale za tím je nejen co, ale i koho… A tak ne-vím: mám jít volit nebo 

ne? Jednou z mála výhod??? demo-kracie je, že jestli budu volit nebo ne, vůbec neovlivní třeba to, na kterou školu se moje dítě, tedy v mém případě vnuk nebo vnučka (nadaní nenadaní) dostanou. Mohu si – tedy pokud seženu sponzory nebo si to zaplatím napsat a vydat jakoukoliv knížku, cestovat kam chci. Najít práci, kde chci. A tak do-kud chodím po svých a dokonce mi to i trochu myslí, asi volit budu. I když opravdu nevím koho.                 Marie Špačková   
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Doplněk k článku v minulém čísle Poběžovicka.  Rokoko jako umělecký styl se pa-trně objevuje s příchodem por-celánu do Evropy, konkrétně se vznikem proslulé míšeň-ské porcelánky na počát-ku druhého desetiletí 18. století, tedy výrobků s bílou glazurou a modrým (posléze zván „cibulový“) dekorem.  S tím souvisí i historka o sas-kých kavaleristech v bílých uniformách s modrým vylože-ním, prodaných za dvanáct velkých porcelánových váz im-portovaných z Dálného vý-chodu saským kurfiřtem Augustem II. Silným teh-dejšímu pruskému králi Bedřichu 

Vilémovi I. roku 1717. Preference světlých barev (nejen bílé) byla ostatně pro rokokový styl ty-pická. Bíle lakovaný nábytek se zlatistými ozdobami, bílé in-teriéry a po roce 1715 i bílé paruky, oblečení pak hed-vábné nebo sametové v perlové šedé, světle mod-ré (azur), pomerančově růžové (jako ranní čer-vánky, zvaná aurora), světle zelené (seladon), či v dalších světlých pastelo-vých barvách - to vše ovšem náleželo především k výbavám tehdejší šlechty, inspirované francouzskou rokokovou módou Ludví-ka XV. PhDr. Jan Vogeltanz 

V letošním roce se o pouti opět se-šli modeláři, aby předvedli své stroje a umění. Počasí nám v sobotu přálo, dostavilo se na tři-cet modelářů, někteří přijeli až z Plzně, Boru, Horšovského Týna, Domažlic, Klenčí pod Čerchovem, Bělé n/R. atd. Viděli jsme divoké bugatky, tanky, traktory, rakety a neustále poletující letadla, pomalá i rychlá. U letadel se občas stává což nepatří k nejveselejšímu, že se něco nepovede, či selže řízení a stroj havaruje, čehož jsme byli ta-ké svědky. Na akci nás navštívilo nemálo fandů modelařiny - někteří využili skrovného občerstvení o které se postaral pan Buchalský s paní Glatzovou. Přišla se mezi nás podívat paní Černá, vdova po vel-kém modeláři Svatopluku Černé-

mu, který nás tomuto krásnému koníčku několik let vyučoval. Ne-malý podíl na hladkém průběhu akce má příprava louky panem Bláhou a úklidu nájezdu technický-mi službami města Poběžovice. Ta-ké děkujeme městu za podporu formou poukázek na stravu, potě-šení bylo na naší straně.  Josef Jansa 

Školní zahrada vybudovaná v pro-jektu „Učíme se v přírodě“ prožila v pátek 2. září neobvyklý zážitek a s ní mnoho zájemců o netopýry. Oje-dinělá akce na ochranu nenápad-ných nočních tvorů  byla v 18 hod zahájena soutěžemi na různých stanovištích s odborníky i učiteli naší školy. Současně probíhala vý-tvarná soutěž o nejzajímavějšího netopýra. Téměř po dvou hodinách byly vylosovány ze všech odevzda-ných kartiček se splněnými úkoly tři děti, které si odnesly drobné dárky. Stejně tak s odměnami od-cházeli tři  nejlepší malíři, na jejichž vyhodnocení se podíleli všichni účastníci. Večerní program pokračoval odchy-tem a pozorováním netopýrů, ukázkou práce s ultrazvukovým de-tektorem a přednáškou „O životě 

netopýrů“. Ochočení hendikepovaní netopýři se nechali pohladit po vel-mi hebké srsti a ukázali své ostré zoubky při pojídání svých pochou-tek. Účastníci si mohli prohlédnout nejen výstavu o netopýrech a CHKO Český les, ale i ledňáčka říč-ního a konipasa horského, a získat reklamní materiály. Závěr večera o netopýrech, který pomohl k objas-nění některých mýtů o těchto sav-cích, patřil filmu „Netopýři ve tmě“. Akci, která se velmi zdařila i díky pěknému počasí, pořádal Plzeňský kraj, Město a ZŠ Poběžovice, Agen-tura ochrany přírody a krajiny a další. Mezinárodní noc pro netopý-ry (International Bat Night) se ko-ná každoročně pod záštitou Doho-dy o ochraně populací evropských netopýrů (EUROBATS) na různých místech ČR.     Mgr. Hana Teplá 

Člověk je společenský tvor a nikdo nechce být ve skutečnosti sám. Zvlášť děti ne. Může jít o různé si-tuace, ve kterých se cítí osaměle nebo neví, jak s danou situací na-ložit. Mohou to být problémy ve škole nebo jen potřeba si s někým popovídat, někomu se svěřit.  Diakonie Západ už více než rok provozuje mobilní Klub Uličník pro děti a mládež. Čtyři dny v týdnu jezdí pracovníci do menších měst v západočeské příhraniční oblasti jako je Bor, Bělá nad Radbuzou, Poběžovice, Mutěnín a Janovice. S místními dětmi řeší jejich každo-denní i náročné situace – od výpo-moci s domácím úkolem až napří-klad po podporu při rozvodu rodi-čů.  Navíc od června letošního roku bě-ží projekt Plus pro Uličníka, který vznikl za finanční podpory sbírky 

Pomozte dětem organizované Čes-kou televizí a Nadací rozvoje ob-čanské společnosti. Během projek-tu budou sociální pracovníci z Klubu Uličník vstupovat do škol-ních tříd, kde jednak budou sezna-movat žáky se službou, ale hlavně s nimi budou formou besed a workshopů probírat, s jakými rizi-kovými situacemi se mohou se-tkat, jak se jim mohou vyhnout a jak je případně řešit. Naučí je tyto situace zvládat vlastními silami, čímž zvýší jejich šance na kvalitní budoucí život.  Bližší informace o projektu se dozvíte na Facebooku Klub Uličník pro děti a mládež: (https://www.facebook.com/klubulicnikdiakonie) nebo na tele-fonním čísle: +420 734 686 667.    Autoři Tereza Tocháčková  Mgr. Jakub Jansa 

Není příliš známo, že po celou do-bu trvání klatovské jezdecké garni-zóny od r. 1762 až do konce ra-kousko-uherské monarchie byla v Horšovském Týně detašovaná es-kadrona příslušného jezdeckého pluku z Klatov. Město na Radbuze totiž leželo na strategicky důležité komunikaci vedoucí dále do Klenčí p. Čerchovem a přes nynější hra-niční přechod Lísková dále do Ba-vor. A tak kavaleristé z Horšovské-ho Týna plnili často kurýrní a es-kortní službu na tomto spojení. Do-provázeli často nejen poštovní do-stavníky v čase válek, ale i promi-nentní návštěvy diplomatů a pa-novníků. Jezdeckých útvarů se vystřídalo v Horšovském Týně za zmíněné ob-dobí mnoho. Nejdéle zde zřejmě byl první pluk - tedy eskadrona - patřící hraběti Emanuelu Václavu Kolovratovi v letech 1762 - 1802. Kolovratské dragouny vystřídali švališaři, poté následovali po slav-kovské bitvě husaři, za několik mě-síců - v r. 1807 - je vystřídali popr-vé a na posledy huláni s typickými kopími s praporky a po nich v r. 1809 přišli opět švališaři v zelených kabátech. Mírová léta po Vídeň-ském kongresu v r. 1814 - 15 byla dobou posádky sedmých kyrysníků vévody lotrinského, v bílých kabá-tech, vysokých přilbách a přede-vším s černými náprsními pancíři, posledním zbytku rytířské ochranné zbroje. Na několik let - do r. 1820 - je sice vyměnili opět švališaři hra-běte Vincenta, tolik známí z Alšo-vých obrázků, neboť jejich odvod-ním okresem bylo Prácheňsko, ale 

těžká kavalerie se usadila jak v Klatovech, tak v odloučené formaci pod týnským zámkem na celých patnáct let. Tehdy se jednalo o 8. Pluk, jehož titulárním majitelem byl ruský velkokníže Konstantin, zná-mý z polského prostředí jako zá-stupce Alexandra I., svého bratra, ve Varšavě. V r. 1831 témuž pluku byl určen do čela hrabě Hardegg a regiment sám byl na českém jiho-západě až do r. 1835. A zase měs-tečko hostilo dragouny, po nich pak husary, kteří přišli ve čtyřicá-tých letech a střídali se - 10., 8. a 4. pluk - celé čtvrtstoletí. Poslední období do roku 1818 patřilo es-kadronám dragounským - 7. pluku v letech 1871 - 85 a potom dvěma v monarchii nejznámějším: do kon-ce století to byl proslulý pluk č. 14, známí holobrádci od Kolína z r. 1756, kde přispěli velkým dílem k porážce pruské armády. V době svého pobytu v Klatovech a v Hor-šovském Týně ovšem je současníci - jak ostatně plyne i ze známých Našich furiantů - znali jako Vin-diškréc dragouny, podle známého rakouského generála jezdectva z r. 1866 knížete Alfréda Windischgrät-ze. Posledním plukem byli třináctí dragouni, zvaní sofijští, podle maji-tele definitivně určeného pro všechny časy, proslulého prince Evžena Savojského. Těmi končí éra kavaleristů v pestrých uniformách a honosných přilbách, tvořící ma-lebný doplněk starobylého města, jejichž pobyt znamenal svého času nezbytnou součást koloritu posád-kového sídla. PhDr. Jan Vogeltanz 

K návštěvě kulturních institucí, pa-mětihodností, zajímavých míst nebo zahrad, ale i vybraných sportovišť za symbolických 28 korun nebo zdarma zve město Plzeň v připra-veném programu jednodenní akce Plzeňské oslavy vzniku republi-ky. Jejím smyslem je každoročně připomenout výročí 28. října 1918, kdy byla na Václavském náměstí v Praze oficiálně vyhlášena samo-statnost, a pro národy bývalého Ra-kouska-Uherska se začaly psát no-vé dějiny.  Na programu plzeňských oslav se podílí na tři desítky místních subjek-tů, které nabízí rozličné vyžití pro 

rodiny s dětmi i pro jednotlivce. Za-končí je vzpomínkové setkání na náměstí T. G. Masaryka a následně Průvod světel, který vyvrcholí tra-dičním ohňostrojem na náměstí Re-publiky. 

Z a m y š l e n í 
dokončení ze str. 1. 

HLEDÁM PRO VÁŽNÉ SEZNÁMENÍ, SPOLEČNÝ RODINNÝ ŽIVOT OSAMĚ-LOU ŽENU. VĚK, VZHLED, POSTAVA, BYDLIŠTĚ A MAJETEK NENÍ PRO MNE ROZHODUJÍCÍ. NABÍZÍM LÁSKU, VĚRNOST, OPORU. JSEM SŠ 57/170, ŠTÍHLÝ, S DEL-ŠÍMI VLASY, NEKUŘÁK, ABSTINENT, ROZVEDENÝ. BĚLÁ N. R. TELEFON: 705 404 111. 
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S počátkem školního roku již po-deváté startuje činnost organi-začního týmu mezinárodního fil-mového festivalu pro děti a mlá-dež JUNIORFEST 2016. Letošní ročník bude probíhat od pátku 11. listopadu do čtvrtka 17. lis-topadu, a to opět v Horšovském Týně, Domažlicích, Plzni, Dobřa-nech a Přešticích. „Vedle hodnotných filmových projek-cí je pro návštěvníky připravena také řada doprovodných akcí. Tyto akce mají  za ambici zaujmout nejen děti, ale i jejich rodiče a prarodiče.“ uvádí programový ředitel festivalu Michal Šašek. „Nedělní odpoledne 13. listo-padu bude patřit oblíbeným posta-vám Studia Kamarád, ale i jiným zají-mavostem, a to například pořadům televizní stanice Déčko. Od 13 hodin se na nádvoří horšovskotýnského zámku uskuteční Den s Českou tele-vizí, který vyvrcholí předáním festiva-lového ocenění Zlatá rafička scé-náristovi a dramaturgovi Jiřímu Cha-lupovi. Svoji účast na setkání před-běžně přislíbili Jiří Lábus, Ota Jirák, Jan Čenský nebo Ivana Andrlová.“ Filmoví fanoušci budou mít během festivalu možnost setkat se i 

s dalšími oblíbenými tvářemi českého filmu a televizní obrazovky. Lukáš Langmajer, Karel Zima, Jana Pidrma-nová, Jaroslav Uhlíř nebo Veronika Arichteva - to jsou pouze některá jména, která letos JUNIORFEST na-vštíví.  V rámci několika filmových projekcí, zařazených v retro sekci "Když naši rodiče byli dětmi", se mohou diváci těšit na německou legendární trilogii Hospoda ve Spessartu, Strašidla ze Spessartu a Zlaté časy ve Spessartu. Další informace o programu a dopro-vodných akcích budou průběžně zve-řejňovány na internetových strán-kách festivalu a Facebooku MFF Juni-orfest. Rezervace vstupenek na jednotlivé projekce bude možná v horšovsko-týnském informačním centru nebo přímo z domova na internetových stránkách festivalu. Na všechny do-provodné akce, které se uskuteční v historických prostorách Hradu a zámku Horšovský Týn, je jednotné vstupné ve výši 60,- Kč. Organizátoři festivalu srdečně zvou na JUNIORFEST 2016. Více informací o programu naleznete od 10. října na www.juniorfest.cz.  

  Dne 20. září 2016 tomu bylo 10 let, kdy nás opustil  pan 
Jan Bastl 

z Poběžovic.          
Stále vzpomíná manželka, děti s rodinami a vnoučata. 

 Dne 24. září 2016  uplynulo třetí smutné výročí, kdy nás navždy opustila  paní Růžena Frčková z Poběžovic.     
     
 
 
 
   

 Stále vzpomínají synové a dcera s rodinami. 
  Dny plynou jako tiché řeky proud, jen vzpomínka v srdci trvá a nedá zapomenout.  Dne 21. září 2016 jsme vzpo-mněli 8. výročí od úmrtí  pana  

Václava Kohouta z Mnichova. 

            Stále vzpomínají  a nikdy nezapomenou  manželka Jaroslava,  dcery Jájina a Vendula  s rodinami, sestra Maruš  a bratr Jiří s rodinou. 

ZO SPCCH Poběžovice zve širokou veřejnost na  SENIORSKÉ  ODPOLEDNE, které se bude konat dne 12.10.2016 od 14.00 hodin v sálu hotelu Hubertus. K tanci a poslechu  zahrají  PLZEŇŠTÍ HELIGONKÁŘI. Vstupné 80.-Kč. 

 Čas letí, vzpomínky zůstávají 
 Dne 17.9.2016 uplynulo  20 let od smrti našeho  milovaného tatínka,  pana Prokopa Hrubého.       

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 25.10.2016 tomu bude již dlouhých 35 let od nečekané smrti naší maminky, paní  Ireny Hrubé.          

Stále s láskou a vděčností v srdci vzpomínají dcery  Květa a Eva,  syn Jan s rodinami. 

Dne 11.9.2016 se šestičlenná výpra-va poběžovických judistů zúčastnila jednoho z největších mezinárodních turnajů pro děti do 15 let. Startovalo na něm 978 mladých ju-distů z 8 evropských zemí a poběžo-vičtí se mezi nimi neztratili. Filip Markin a Šárka Zdeborová obsa-dili ve svých vahách 3. místa a při-vezli bronzové medaile. Největšího úspěchu ve své váhové kategorii do-sáhla Simona Borčová, která získala zlatou medaili. Za odměnu za dosa-vadní výsledky odjela na mezinárodní turnaj do Varšavy, který se konal ve dnech 23.- 25.9.2016. 

MKIS Poběžovice rozšiřujeme nabíd-ku poskytovaných služeb. Dne 21. 9. 2016 se MKIS stalo pro-dejním místem společnosti TICKET-PRO. http://www.ticketpro.cz/jnp/home/index.html  Jsme schopni vytisknout vstupenky na akce konané po celé České re-publice prodávané v síti Ticketpro.  Dominika Adamcová vedoucí MKIS 

 Dne 28.9.2016 uplynou  3 smutné roky, kdy nás po tragické nehodě  navždy opustil náš milovaný Mgr.  Martin Rozhon, MBA.         
  Stále vzpomínají  a nezapomenou rodiče  a bratři s rodinami. 

Zájemci o palivové dřevo pro rok 2017 mohou své žádosti podávat již od 1.10.2016. Vzhledem k tomu, že je v současné době palivového dřeva více, než se předpokládalo, je možné, že bude připraveno žadate-lům k odvozu ještě v letošním roce. Objednávka musí obsahovat jméno a adresu žadatele, požadované množství, druh a telefonní kontakt. Objednávky přijímá podatelna MěÚ Poběžovice, nám Míru 47, Poběžovice, e-mail: podatel-na@pobezovice.cz. Vytěžené dře-vo bude připraveno u cesty v místě vytěžení, odkud si jej žadatel po vý-zvě odveze. Maximální množství - 5 m3 na jednu samostatnou a obýva-nou bytovou jednotku s vlastním vy-tápěním na pevná paliva v Poběžo-vicích a jejich částech. Prodejní ceny jsou stejné jako v roce 2015 - za 1 m3:  měkké listnaté - 530.-Kč, tvrdé listnaté - 650.-Kč, jehličnaté - 550.-Kč, vše bez DPH. Dřevo bude  prodáváno v rámci možností těžby. 


